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1. Valg af dirigent, referent og stemmetæller. 

Søren Korsgaard foreslås som dirigent og vælges med applaus uden modkandidater. 

Han konstaterer at generalforsamlingen er indkaldt i tide via nyhedsmail og hjemmeside. 

Christina Larsen fra foreningens sekretariat foreslås og vælges som referent.  

 

Lone Fuglsang, Shafqat Riaz og Preben Vrøj Sørensen vælges som stemmetællere. 

 

Der er på dette tidspunkt 30 stemmeberettigede til stede. 

 

2. Formandens beretning. 

FSFI’s formand Bjarne Thostrup Mortensen gennemgår i en række punktnedslag i året det gik den 

beretning, der ligger i den uddelte mappe og er publiceret på hjemmesiden.  

 

Blandt andet kommer formanden ind på: 

• At der er over 800 medlemmer i foreningen; hvor er alle de andre medlemmer i dag? 

• At den afprøvede digitale transmission af de to seneste generalforsamlinger fulgtes af 

færre end 10 personer, hvorfor det er besluttet ikke at transmittere i år. 

• Foreningens sekretariat er styrket med en deltidsansat, Lene Nielsen, der også er til stede i 

dag sammen med Christina.  

• Samarbejdet med Nordjyllands Beredskab om vedligeholdelseskurser; husk at booke! 

• Hjemmesiden og de mange administrative værktøjer bagved, som er foreningens 

”maskinrum”, som er under konstant videreudvikling samt den øgede digitalisering i 

bestyrelsesarbejdet. 

• Temadagene der i det forgange år har haft stor tilslutning og høstet stor tilfredshed.  

Der er naturligvis ønske om at fortsætte med faglige medlemsarrangementer; gerne med 

input fra medlemmerne. Brug de opstillede bokse til forslag – eller skriv til sekretariatet. 

• FSFI’s involvering og repræsentation i mange førstehjælpsfaglige sammenhænge.  

• Bestyrelsen har på opfordring fra tidligere forsamlinger og på baggrund af en stigende 

arbejds- og mødeaktivitet hævet honoraret for bestyrelsesmedlemmer samt suppleanter, 

der deltager i bestyrelsesarbejdet og - møderne. 

• Også i det forgangne år har et stort antal medlemssager været behandlet af bestyrelsen. 

Nogle af dem ender desværre med indstilling til sanktion ved Dansk Førstehjælpsråd; der i 

alle de berørte tilfælde har været enige i FSFI’s indstilling. tosset med ”det går nok” – lad 

vær med at gå på kompromis.  

• I forlængelse heraf nævnes det kvalitetsstyringsarbejde, som bestyrelsen har besluttet at 

intensivere i 2023. Blandt andet tager bestyrelsen samt sekretariatet kontakt til 



GENERALFORSAMLING 2023 
Referat 
Godkendt af bestyrelsen den 11. april 2023 
  
Side 2 af 6 
 
 

 

medlemmer med adfærd der undrer; enten i forbindelse med monitorering af 

bevissystemet eller på baggrund af henvendelser fra kursister og instruktører vedr. support 

til systemet.  Ligesom der bruges flere ressourcer på at besvare spørgsmål fra 

medlemmerne. 

• Kvalitetssikringen afspejles også i et ønske om efteruddannelse i bestyrelsesarbejde af 

bestyrelsesmedlemmerne.   

• Et pilotprojekt med et uddannelsessted, der er oprettet som ”underorganisation” i 

bevissystemet, hvilket letter både kommunikation, administration samt kvalitetssikring. Når 

projektet er evalueret, tager FSFI stilling til udbredelsen af muligheden.   

Fra forsamlingen spørges til sager, da punktet berøres mere vidtgående under Eventuelt 

kommentarerne samlet der. 

 

Formandens beretning godkendes enstemmigt og med stor applaus. 

 

3. Fremlæggelse af regnskab, samt budget og årsplan for næste års aktiviteter. 

FSFI’s kasserer Carsten Enevold fremlægger regnskabet.  

Regnskab og revisionsprotokollat findes i den udleverede mappe og er desuden tilgængelig på 

FSFI’s hjemmeside under GF23. 

Der gøres nogle punktnedslag i det udleverede:  

• Udgifter: vederlag og lønninger er steget, da der nu er en fuldtidsansat og en deltidsansat i 

sekretariatet.  

• Desuden er bestyrelsens honorar øget (som nævnt i formandens beretning). 

Beløbet fremgår af referat fra bestyrelsesmøde og vil frem fremgå af den kommende 

forretningsorden. 

• Den sidste generalforsamling var mere omkostningstung end sædvanligt på grund af digital 

transmission.  

• Bestyrelsen har valgt at bruge en del penge på medlemsarrangementer: jf opfordringer fra 

seneste generalforsamlinger. 

• Etablering af ekstra kontorplads samt nødvendigt indkøb af nyt IT-udstyr. 

• ”Sociale omkostninger” er indbetaling til ATP og pension mv 

• Der er valgt en hurtig afskrivning på IT-udviklingen, der er en stor post på budgettet. 

• Foreningen har en formue på ca. en million. 

 

Regnskabet er godkendt enstemmigt. 
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Gennemgang af det udleverede budget. 

Det bemærkes, at budgettets årstal er forkert.  

Der budgetteres med et underskud på 46.000 kroner for 2023. 

 

Dirigent: ”Bemærk, at budgettet er en rettesnor; der ikke behøver godkendelse af forsamlingen. Der 

kan stilles spørgsmål og kikkes.  

Under formandens beretning er ønsker for det kommende års aktiviteter nævnt.” 

 

4. Fastsættelse af kontingent, indmeldelsesgebyr og påmindelsesgebyr. 

Kontingentet er fortsat 1500,- (plus moms) som opkræves årligt og forud. 

Indmeldelsesgebyret er fortsat 1000,- (plus moms). 

Påmindelsesgebyr er uændret: 100,- ved udsendelse af rykker nummer 2 for førstehjælpsbeviser 

samt 250,- ved udsendelse af rykker nummer 2 for kontingent. 

5. Behandling af indkomne forslag.  

Der var ingen forslag indkommet til deadline den 25. februar 2023. 

Herefter afholdes en times frokostpause  

------------- 

Der er 31 stemmeberettigede til stede 

6. Valg til bestyrelsen i henhold til § 7. 

I år er der valg til posten som henholdsvis næstformand og kasserer for en 2-årig periode.  

Desuden vælges 2 suppleanter for en 1-årig periode.                

Bestyrelsen består i medlemsåret 2022- 2023 af:     

 

Formand:                          Bjarne Thostrup Mortensen (ikke på valg) 

Næstformand:                 Jakob Kruse Enemærke (modtager genvalg) 

Kasserer:                           Carsten Enevold  (på valg - modtager ikke genvalg) 

Bestyrelsesmedlem:       Ricki Toft Kristiansen (ikke på valg) 

Bestyrelsesmedlem:       Jens Vang Møller  (ikke på valg) 

Førstesuppleant:           Thomas Borg Jakobsen (modtager genvalg) 

Andensuppleant:           Aaron Prakash (modtager genvalg) 

  

 

Valg af næstformand: Jakob Kruse Enemærke genopstiller og vælges uden modkandidater og med 

applaus. 
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Valg af kasserer:  Carsten Enevold genopstiller ikke. Bestyrelsen foreslår Thomas Borg Jakobsen, 

der i det forgangne år har varetaget posten som første suppleant. Der er ingen modkandidater. 

Thomas Borg Jakobsen vælges enstemmigt og med applaus. 

Valg af to suppleanter: 

Som førstesuppleant opstiller Aaron Prakash, der i det forgange år har varetaget posten som 

andensuppleant.  Der er ingen modkandidater, og Aaron Prakash vælges enstemmig og med 

applaus.  

Som andensuppleant opstiller Shafqat Riaz. Efter at have fortalt om sin faglige baggrund vælges 

Riaz enstemmigt med applaus og uden modkandidater. 

 

7. Valg af ekstern revisor, samt intern bilagskontrollant og suppleant herfor. 

Bestyrelsen indstiller, at CCH Revision fortsat varetager opgaven som ekstern revisor.  

Ingen modforslag. Vedtaget enstemmigt.  

 

Som intern bilagskontrollant og dennes suppleant opstiller og vælges: 

Søren Dahm Jacobsen 

Marianne Mogensen (suppleant)  

 

8. Udtrækning af medlemmer til FSFI’s medlemsråd. 

Efter en kort forklaring vedr. medlemsrådets funktion jf foreningens vedtægter, trækkes i alt ti 

medlemmer ved randomiseret udtrækning blandt aktive medlemsnumre.  

De udtrukne medlemmer orienteres efterfølgende pr mail. 

De fem først udtrukne numre er ordinære medlemmer af rådet: 

1863, 1238, 1262, 1717, 1554 

 

De fem næste udtrukne er suppleanter: 

931, 1085, 1648, 556, 1631 

 

9. Eventuelt   

Der er ros til temadagene, der har været afholdt i løbet af året. 

 

Vedr. afviklingen af generalforsamling i FSFI 

Der udtrykkes et ønske fra et medlem, om at generalforsamlingerne placeres mere centralt i 

Danmark – og tættere på trafikale knudepunkter.  

Herefter spørger Jakob Kruse Enemærke: ”hvordan ville forsamlingen se på, at generalforsamlingen 
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lægges på en onsdag aften i stedet for i en weekend – ville det ændre på fremmødet?” 

Dette foranlediger følgende kommentarer fra forsamlingen. 

• Ros til bestyrelsen for afvikling af GF; for konceptet og det faglige indlæg. 

• Tror ikke folk kan nå det på hverdag; det vil ikke ændre noget.  

• Jeg glæder mig hvert år til konceptet med oplæg og snak. 

• Det er en gave med disse oplæg – og vi får datoen lang tid i forvejen. 

• Kunne det holdes virtuelt? 

• Det handler om, om man rent faktisk vil med eller ej – og er det i trekants vil det også være 

nogle bestemte, der bor i nærheden som der kommer, sammen med de som gerne kører 

for det. 

• Vi kommer for at netværke og møde andre 

• Det er vigtigt, at juraen og vedtægterne er plads, hvis det afholdes virtuelt 

• Vi har prøvet det virtuelle af i anden foreningen hvor der heller ikke var stort fremmøde- 

men folk bruger ikke muligheden. 

• Det er rigtig ærgerligt, hvis vi ikke mødes 

• Jeg tjekker altid oplægget, før jeg melder mig til, da det er vigtigt. 

Bestyrelsen tager disse input med og vil på det førstkommende bestyrelsesmøde drøfte afvikling af 

den kommende generalforsamling samt eventuelle ændringer af formen for de kommende. 

Datoen meldes ud i efter dette møde, som afholdes i slutningen af april. 

Vedr. medlemssager og kvalitetssikring 

Spørgsmål: ”Har man overvejet at sende spørgeskemaer til kursister – jf. de nævnte 

medlemssager?” 

 

JKE: ” Det er noget vi overvejer og har prøvet i en enkelt sag, hvor det var nødvendigt at kontakte 

nogle kursister. For vi kunne også godt tænke os at tale med kursisterne. 

Men det er så svært at få fat på dem; de svarer ikke eller kan ikke huske rammer og detaljer. 

GDPR kan også have betydning i et forslag som dette.” 

 

Forslag: ”FSFI kunne medsende et spørgeskema som instruktører, der er bøvl med, skal uddele.” 

 

Forslag: ” Indsætte en mulighed for tjekboks i bevissystemet, der markerer, at kursisten er 

indforstået med modtagelse af et evalueringsskema. 

 

Forslag: ” Arbejde med, hvordan man motiverer instruktørerne – alle de der gerne vil deres 

arbejde, men som har brug for hjælp. ” 
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Forslag: ”Et FSFI kvalitetsråd, der kører rundt og vurderer tilfældigt udvalgte kurser?” 

Kommentar hertil: ”hvordan får vi lov af instruktøren, hvis forretning det er. ” 

Kommentar: ”Håndteringen af spørgeskemaer er et kæmpearbejde og det er ikke altid retvisende.”  

Kommentar: ” Kvalitet er mange ting; grisen liver ikke fede af at vi måler og vejer den.”  

 

Kommentar:  ”Udforingen her er, at det er kvalitetssikring af de enkelte firmaer – hvordan er det 

muligt?” 

Kommentar: ”Ansvaret overfor foreningen ligger også hos os allesammen. ” 

 

Kommentar: ”Kvaliteten i FSFI er general høj, og der er et højt informationsniveau.” 

Der spørges til det tidligere arbejde med kvalitetssikring, som blev indledt af tidligere bestyrelser.  

 

Svar: ”Dette er ikke strandet og kvalitetssikring fylder en stor del af bestyrelses-samarbejdet og i 

sekretariatet, men arbejdet er i langt højere grad flyttet ud i kommunikationen med 

medlemmerne, sparringen mellem medlemmer og et fokus på hyppigere temadage om 

undervisningen.” 

Dagen slutter af med en tak for tiden som kasserer til Carsten Enevold, tak til Søren Korsgaard for 

indsatsen som dirigent, tak til de fremmødte udstillere og en tak til fremmødte medlemmer for god 

ro og orden.  

 

  


